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ACTA Nº 05/20 CONSELL ECONÒMIC I SOCIAL 
25 maig de 2020 

 
 

Assistents amb veu i vot 

President: 
Sr. Diego Gómez i Garcia 
 
En representació de 
l’Associació Empresarial: 
Sr. Raül Tudela Soriano 
 
En representació de CCOO: 
Sr. Josep Antoni Carrascosa 
Torregrosa 
 
En representació de UGT: 
Sr. Raül Roselló Gregori 
 
 
 
 
Assistents amb veu i sense 
vot 
 
Secretària 
Sra. Carmen Herrero Pardo 
 
 
Com oïdor 
Ricardo Belda Valiente 
 
 
 

 
 
 
, 
 
 
 

Sent les 10:00 hores  del dia dalt indicat, i reunint-se de 
forma telemàtica, a través de vídeo conferència els Srs. 
al marge expressats, components del Consell Econòmic 
i Social, constituït a l’empara de l’establit en els Estatuts 
que li són propis, en virtut de la seua ratificació en la 
sessió plenària celebrada el dia quatre de setembre de 
mil nou-cents noranta, tot açò a fi de tractar el següent: 

 
 
 
 

ORDRE DEL DIA 
 

1. Aprovació acta 14 de maig de 2020 

2. Pla d’ocupació social 

3. Despatx extraordinari 

4. Precs i preguntes. 
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pàg. 2 
 

El president inicia la sessió i es comprova que el representant de Ciutadans no s'ha 
incorporat a la reunió, es contacta amb ell telefònicament i confirma que no és coneixedor 
de la convocatòria. Es procedeix a localitzar al seu suplent ja que per motius personals li 
resulta impossible assistir 
 
1 .- APROVACIÓ ACTA 14  DE MAIG DE  2020 

Queda aprovada per unanimitat l’acta de la convocatòria del dia 14 de maig de 2020 

 
2 .- PLA OCUPACIÓ SOCIAL COVID19  ALZIRA, 2020-2021 

 
El Sr. President inicia este punt recordant que el Pla d'ocupació social Covid-19 per a  
Alzira tindrà 2 fases, una primera dirigida a personal sense qualificació acadèmica i una 
altra posterior dirigida a personal qualificat. 
 
Comenta que des de Serveis socials, Idea i l'àrea de Funció pública s'ha estat treballant 
perquè la primera fase d'este pla poguera estructurar-se de la forma més ràpida i àgil 
possible i que, al mateix temps, les bases de la convocatòria, amb pocs canvis, pogueren 
utilitzar-se també quan el personal a contractar tinguera un perfil qualificat. 
 
A continuació el Sr. President presenta i resumeix els punts més importants del pla: 
 
Són unes bases senzilles, que s'han coordinat des d'Idea i que compten ja amb una 
dotació pressupostària de 250.000 €, això permetrà contractar entre 15 i 20 persones 
durant 6 mesos. La filosofia del pla s'incorpora al Viatge a l'empleabilitat i d’ esta manera 
uneix contractació i formació. La convocatòria es dirigeix a peons que treballaran en 
funció de les necessitats de l'Ajuntament en pintura, obra, neteja...La contractació serà 
per acumulació de tasques, per un període mínim de 6 mesos i a jornada completa, 
segons l'horari del centre de treball. 
 
Els requisits són el més senzills possibles, va destinat a persones desocupades des que 
es va iniciar l'estat d'alarma, el 14 de març. Es va considerar la possibilitat d'incloure a 
persones en atur des de l'1 de gener però es va plantejar que tal vegada desvirtuava la 
finalitat del pla. Quant al padró serà suficient amb 3 anys d'empadronament a la data de 
la fi de presentació de sol·licituds i tindre entre 18 i 65 anys d'edat. 
 
La documentació serà per via telemàtica o en un punt habilitat per a tal fi en Idea, quant a 
la comissió de baremació haurà de ser aprovada per JGL, escoltat el CES, en la qual 
hauran tècnics d'Idea, RH i Serveis socials i s'incorporarien d'oïdors a un representant de 
l'equip de govern i un representant de l'oposició, fins i tot podria participar algun membre 
del Consell.  
 
El termini de presentació serà de 20 dies hàbils a partir de la publicació, la qual cosa 
permetria, si aquesta no es demora, contractar ja durant el mes de juliol. 
 
En cas que dins d'una mateixa unitat familiar, segons les dades que consten en el padró, 
pogueren ser seleccionats més d'un membre, seran ells mateixos qui prioritzen qui ha de 
ser contractat. A continuació explica el Sr. President com es resolen els desempats en 
punts i indica que ja estan detectades les necessitats quant a llocs de treball a 
l'Ajuntament. 
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Confirma que s'està buscant ja la dotació pressupostària de 250.000 € per a poder posar 
en marxa la segona fase, serien les mateixes bases canviant el perfil de les necessitats. 
 
Afig a més que des de l'Associació, per exemple, s'han fet propostes per a una altra 
mena d'ajudes però que prega que ara mateix es concreten en el present pla. 
 
La Sra. Carmen Herrero sol·licita la paraula per a especificar que el cap de l'àrea de 
funció publica s'ha posat en contacte amb ella indicant que els membres de la comissió 
de baremació haurien de canviar-se perquè estiguera compost pel personal tècnic que 
serà responsable dels treballadors, en este cas Sonia Monteagudo i Chelo Bisbal. 
 
Afig a més que li ha informat també que  segons el Reial Decret 5/2015 pel qual s'aprova 
el text refós de la Llei de l'Estatut Bàsic de l'Empleat públic, sol el personal tècnic 
funcionarial pot formar part de les comissions de baremació/valoració. Comenta, per 
finalitzar , que el Cap de Recursos humans recorda que els llocs ofertats han de ser de la 
categoria de peons. 
 
El president confirma que també havia sigut informat sobre este tema així com del relatiu 
al contracte. En este punt dóna la paraula al Sr. Carrascosa. 
 
El Sr. Carrascosa assenyala que està d'acord amb les dues fases previstes per al pla i 
que té alguna consideració que no ha fet arribar a la secretària però que vol compartir: 
 
En este moment de la reunió s'incorpora Ricardo Belda com a oïdor i el president li 
resumeix la reunió fins al moment. 
 
El Sr. Carrascosa exposa que, efectivament, la llei reconeix que només el personal tècnic 
pot formar part de les comissions però que no veu inconvenient en què s'incorporen com 
a oïdors representants polítics ja que no tindrien dret a vot. 
 
Planteja una consideració quant a l'edat mínima per a presentar-se, ja que l'edat legal i 
reglamentària són els 16 anys, amb les seues especificacions, ja que no poden treballar 
a la nit per exemple, però la llei estableix que a partir dels 16 anys ja es pot treballar i 
aquesta circumstància ha de ser tinguda en compte. 
 
Quant al padró, superada l'exigència dels 5 anys, podria suposar alguna incidència de 
caràcter jurídic, entén que es podria tindre alguna deferència amb els ciutadans 
empadronats a Alzira però indica que alguna vegada s'ha tingut problemes en este tema 
en altres municipis. 

 

Pel que respecta a la situació dels possibles treballadors, remarca que en unes bases 
públiques ha de tindre's en compte sempre si les persones tenen reconeguda o no una 
prestació per desocupació, indica que existeixen programes de consulta informàtics que 
poden informar sobre si el treballador és beneficiari d’alguna. 
 
En la seua opinió, ha d'existir una discriminació positiva a favor dels treballadors que no 
compten amb aquesta mena de prestacions o subsidis, és a dir, que afavorisca a 
persones desocupades en cerca d'ocupació que no es beneficien d’elles. En un barem, la 
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puntuació de les persones que compten amb una prestació per desocupació ha de ser 
més baixa que en cas de no estar rebent-la.  
 
El president recull la proposta que les persones que no cobren prestació siguen 
valorades positivament en la taula de puntuació del barem. 
 
EL Sr. Carrascosa informa també que els ERTOS acaben el 30 de juny i els treballadors 
afectats es reincorporaran als seus llocs de treball ja que no poden ser acomiadats fins a 
final d'any. 
 
D’esta manera quedaran en situació de desocupació únicament aquells les empreses 
dels quals han tancat, els que no han vist renovat el seu contracte…Sol·licita a la 
secretària del Consell que prenga nota de les consideracions aportades per a la 
modificació de les bases. 
 
El Sr. President explica que, efectivament, aquesta última referència als ERTOS ha sigut 
tinguda en compte ja en la convocatòria, i es dirigeix únicament a les persones afectades 
per EROS no per ERTOS, és a dir a aturats que han sigut acomiadats. També confirma 
que s'estudiarà el tema de l'edat i quant al padró es tindran en compte les possibles 
reclamacions. 
 
En aquest punt el Sr. Gómez dóna la paraula a Raül Roselló. 
 
El Sr. Roselló comenta que la redacció de la convocatòria en este punt és correcta 
perquè no parla de ERTOS si no d'acomiadaments i EROS. El Sr. President suggereix 
que perquè fóra més clar encara es podria aclarir el significat de les sigles ERO, el Sr. 
Roselló està d'acord i coincideix en l'opinió.  
 
Considera que el plantejament de donar preferència a les persones que no són 
beneficiàries de prestacions per desocupació proposat pel Sr. Carrascosa és 
completament correcte i pel respecta a les bases, després d'estudiar-les opina que són 
útils, practiques i sobretot que no són difícils d'implementar i facilitaran el procediment 
administratiu per a valorar el barem en este moment. 
 
El Sr. President agraeix la intervenció i dóna torn de paraula al Sr. Raúl Tudela. 
 
Per part seua, el Sr. Tudela, veu correcta la convocatòria de les bases per a ajudar a 
aquelles persones que es queden sense cobertura i ho considera necessari.  Entén que 
la proposta que es va traslladar a l’Alcaldia per a incentivar la contractació quant a 
empreses es tindrà en consideració per a estudi i li agradaria que es treballara en ella 
perquè des de l'Associació la consideren una eina molt adequada, de la qual també pot 
beneficiar  gent amb baixa qualificació, encara que en principi vaja destinada a persones 
amb més preparació. 
 
 La seua posició, com sempre, defensa ensenyar a la gent a pescar, facilitar-los una 
canya, perquè se senten útils i no donar una ajuda com a tal, si no facilitar directament 
l'ocupació. 
 
El Sr. President respon que este Pla d'ocupació social, nascut d'este mateix Consell té 
com a objectiu donar resposta a través de les dues fases a totes les persones que ho 
necessiten. D'aquesta manera, es pretén aprovar la primera fase de manera immediata i 
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poder elaborar a partir de les mateixes bases la convocatòria per a persones amb 
qualificació. 
 
Es mostra conforme amb el Sr. Tudela en què cal estudiar també vies per a la 
incentivació de la contractació per part de les empreses, recorda que existeix un conjunt 
de possibilitats que, en la seua consideració, en un breu termini de temps podran ser 
estudiades. 
 
El Sr. President informa els membres del Consell que en les bases es recolliran les 
propostes realitzades i que sumades a les que es puguen aportar en la Junta de 
Portaveus es redactaran les bases definitives per a la seua aprovació per Junta de 
Govern Local. 
 
3 .-  DESPATX EXTRAORDINARI 

 
El Sr. President vol informar primer d'una sèrie de punts i després donarà la paraula als 
participants perquè realitzen les consideracions que creguen adequades. 
 
El primer punt fa referència a l'oficina SMAC, creu que a partir de la setmana vinent el 
tema de la intermediació laboral s'incrementarà, i considera necessari estudiar l'ampliació 
d'horari o de gestió de l'oficina.  
 
Explica que ara mateix en Idea les dependències estan saturades amb el procés selectiu 
del Sepe Agrícola i que a més el volum d'usuaris que utilitzaran les instal·lacions 
s'incrementarà amb els candidats del Pla d'Ocupació social però vol sotmetre a la 
consideració del Consell el sol·licitar, a qui corresponga, dotació de més personal o d'una 
ampliació d'horari . 
 
D'altra banda desitja informar que l'endemà acaba el termini per a la presentació de 
sol·licituds per a rebre l'ajuda de 300 € destinats a la reactivació econòmica de la ciutat i 
a data del divendres passat, dia 22, s'havien presentat més de 700 sol·licituds, considera 
que és possible que arriben a més de 850, quasi les 1000 sol·licituds, en finalitzar aquest 
termini. 
 
Explica que s'estudiarà ampliar la partida pressupostària creada per a tal fi, amb l’objectiu 
d'ampliar també l'ajuda, i que es pretén fer el pagament de les sol·licituds que ja estiguen 
resoltes positivament sense esperar a la resolució del conjunt d'elles, és a dir, abonar les 
que són clares mentre s'estudien les sol·licituds que presenten alguna complexitat. Fà 
referència per exemple als autònoms societaris. 
 
Per resumir informa que la previsió són 1000 sol·licituds i que estan dins del marc 
pressupostari del qual es disposava de 305.000 € però que, no obstant això, estudiaran si 
es pot ampliar la dotació per a veure si es pot aconseguir una ajuda per negoci. 
 
Un altre punt del qual vol informar és que des d'Idea s'està duent a terme una consulta, 
tal com es va concretar en el Consell Assessor de Comerç, sobre l'adhesió dels 
comerços a la plataforma de venda en línia. El període per a finalitzar aquesta consulta 
acaba el dia 30 de maig. 
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Quant a comerç explica també que s'està estudiant la proposta tant de l'Associació 
Empresarial, com de l'hostaleria i els comerços, referent a bons d'ajuda al comerç. 
Consistiria en una espècie de targeta pre-pagament d'ajuda al comerç, lligada a la targeta 
d'Alzira. Tindrien un valor de 20 i 30 € i l'aportació municipal seria de 5 i 7 € 
respectivament. 
 
Exposa que suposaria una quantitat econòmica important perquè s'està estudiant 
destinar 3000€ a targetes de 30€ i la mateixa quantitat a targetes de 20€.  
 
Afig que falta concretar amb Caixa Popular la gestió d'éstes, i que de la distribució 
s'encarregarien l'Associació Empresarial i Idea. Confirma que quan el projecte estiga 
perfilat tindran una reunió amb l'Associació i després se'ls farà arribar la informació als 
membres del Consell. 
 
El Sr. Carrascosa comenta que tant la dotació de recursos humans com l'ampliació de 
l'horari de l'oficina Smac li sembla importantíssim i que a Alcoi ja han fet la mateixa 
petició. Quant a la filosofia dels bons per a la reactivació comercial li sembla correcta. 
 
El Sr. Tudela consulta sobre la quantitat en la qual es podrien ampliar els 305.000€ 
inicials destinats a ajudes per a autònoms. El Sr. President respon que l'objectiu són 
100.000€ més i destinar d'aquesta manera 405.000€. El Sr. Tudela pregunta si anirien 
destinats a augmentar la quantitat de l'ajuda o per a incloure el màxim de sol·licituds 
possible. El Sr. President respon que s'està estudiant, que el principal és pagar les 
ajudes a les sol·licituds ja resoltes i que són conformes a la convocatòria i anar estudiant 
la resta de casos, com els autònoms societaris.  
 
També confirma que hi ha una sol·licitud per part del Col·legi Oficial d'Advocats, creu 
recordar, amb la finalitat que es puguen acceptar també les sol·licituds de mutualistes, 
però informa que este cas ha d'estudiar-se molt bé perquè es podria estar parlant de gent 
que fins i tot ha augmentat el seu volum d'ingressos, seria necessari estudiar si estan 
emparats per la filosofia de reobertura del negoci o amb pèrdues importants que és 
l'objecte de les ajudes. 
 
El Sr. Tudela recorda que en diverses ocasions ha fet referència al fet que el marge de 
pèrdua del 75% és una exageració, opina que una pèrdua d'un 45-50% ja és prou 
important per a poder beneficiar-se de les ajudes. 
 
El Sr. President explica que per eixa raó s'estudiaran totes les sol·licituds, per a veure 
quantes tenen cabuda, amb la finalitat de donar suport al major nombre possible 
d'empreses. Recorda que el 75% és la xifra que han tingut en consideració altres 
administracions. 
 
El Sr. Tudela considera que sent un pla municipal l'Ajuntament podria modificar-ho si ho 
considera. I que és possible que la gent no present les sol·licituds perquè no compleix 
este requisit ja que implica un gran esforç i no tindrien dret en principi. 
 
EL Sr. President comenta que acaba de rebre les dades i en este mateix moment hi ha ja 
878 sol·licituds 
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El Sr. Tudela afig, respecte al punt sobre la consulta de la plataforma de venda en línia, 
que és necessari considerar els comerços amb voluntat d'adherir-se ja que amb els qué 
participarien ara mateix pot resultar arriscat. 
 
Entén que un projecte d'esta dimensió ha de ser licitat públicament i que si bé li sembla 
una proposta adequada, els resultats obtinguts serien a llarg termini i el que necessita el 
comerç ara mateix són mesures per a beneficiar-se immediatament. 
 
Quant a la proposta de bons d'ajuda al comerç, el Sr. Tudela opina que, encara que està 
bé, en altres municipis ha sigut per un valor molt superior. Pensa que ja que implicaran 
unes despeses de gestió fixes almenys que les targetes amb valor de 30€ se 
subvencionaren amb 10€. 
 
Recorda que a Ibi, tenien una línia d'aportació de 450.000 €, allí els bons són de 150 € i 
que abonen 75€ el consumidor i 75€ són d'aportació municipal i suggereix que els bons a 
Alzira foren almenys de 100€ i que el cost es repartira a parts iguals entre client i 
ajuntament. 
 
En la seua opinió les targetes de 20 euros resulten cares respecte a les despeses que 
tindran i a més es consumiran de seguida amb el que els clients hauran d'adquirir més. 
La targetes haurien de tindre un major valor, el que implicaria una major repercussió i en 
el fons un menor cost. 
 
El Sr. President aclareix que és una primera proposta en estudi i que s'està treballant en 
això per a després plantejar-ho al Consell. 
 
Explica també que s'obriria un compte en Caixa Popular amb una quantitat determinada 
per a l'emissió de les targetes-bons, lligades a la compra en els comerços i que la gestió 
de les mateixes correspondria a l'entitat. L'Associació empresarial i Idea s'encarregarien 
del repartiment d'estes, mitjançant el cobrament als usuaris amb una terminal facilitada 
per Caixa Popular. No obstant això, asssenyala que serà important un estudi en 
profunditat per a evitar per exemple la revenda de les mateixes, ja que com no són 
nominals es pot donar este fet. 
 
Les targetes són d'una mínima quantitat per a facilitar l'accés a un major nombre de 
persones, de tota manera es tindran en compte les aportacions realitzades durant el 
plantejament de treball. 
 
El Sr. Tudela comenta que Caixa Popular té molta experiència sobre aquest tema ja que 
estan fent les targetes d'altres pobles i la quantitat mínima són 50 euros. 
 
El Sr. President comenta que este tipus de bons-targeta prepagament no s'està fent  en 
molts municipis perquè són propostes que estan en estudi en la majoria dels casos, 
assenyala com a excepció Ontinyent, perquè allí està Caixa Ontinyent i compten amb 
una targeta molt reconeguda. 
 
Explica també que tot dependrà del cost de la gestió que faça Caixa Popular. Considera 
que si l'Ajuntament fa l'esforç d'obrir un compte amb 35.000-40.000 euros d'entrada, 
l'entitat haurà  també de fer un esforç. De la mateixa manera es necessitarà la 
col·laboració de l'Associació i d'Idea amb la finalitat d'abaratir costos. 
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pàg. 8 
 

 
 
El Sr. Tudela considera que podrien distribuir sense dificultat les targetes entres els seus 
associats. El Sr. President planteja una reunió amb l'Associació Empresarial una vegada 
avançat el treball en este tema. 
 
El Sr. President per a finalitzar la intervenció confirma que es remetrà al Consell 
l'esborrany de la segona fase del pla social pròximament i agraeix la intervenció i 
propostes rebudes durant la reunió. 
 
 

6.- PRECS I PREGUNTES 

 
I no havent-hi més punts que tractar, el Sr. President alça la sessió a les 12:00 hores, en 
la data de l’encapçalament indicat, signant el President del Consell i la Secretària en 
prova de conformitat amb el de dalt exposat. 
 
 
 
   

   EL PRESIDENT      LA SECRETÀRIA  
 
 
 
            Diego Gómez i Garcia            Carmen Herrero Pardo 
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